
1 

 

 
 
 

Republika e Kosovës 
Republika Kosovo - Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 
 

VI Saziv  

Prolećna sesija  

Komisija za spoljne poslove, dijasporu i strateške investicije  

Sednica br. 46 

Priština, 07.06.2019. godine, u 13:00 časova 

Zgrada skupštine, sala N-303 

 

Z a p i s n i k  

 

Sednici su prisustvovali: Vjosa Osmani – Sadriu, Time Kadrijaj, Danush Ademi, Dukagjin 

Gorani, Doruntinë Maloku – Kastrati,  Evgjeni Thaçi – Dragusha i Zafir Berisha.  

 

Odsutni: Glauk Konjufca, Fitore Pacolli, Elmi Reçica i Srđan Mitrović.  

 

Ostali učesnici: Yllka Gashi, Klarisa Nuredini, pripravnica, LDK; Elvira Ramadani, KDI; 

Arianit Behrami, Skupština Kosova; Vjeshtore Zeqiri, D+, pripravnica; Marigona Berisha, PG 

– LDK i medije.  

 

Osoblje za podršku komisije: Minire Hasani i Manush Krasniqi. 

 

Sednicom je predsedavala: Vjosa Osmani-Sadriu, predsednica komisije.  

 

Dnevni red:  

 

1. Usvajanje dnevnog reda;  

2. Usvajanje zapisnika sa održanih sednica 25. februara, 6. i 7. marta, 5. i 12. aprila i 2. 

maja 2019. godine; 

3. Pripreme o organizovanju javnog saslušanja za Nacrt zakona o Dijaspori;  

4. Funkcionalizacija radnih grupa za nadgledanje sprovođenja zakona;  

5. Angažovanje eksperata za Nacrt zakona o dijaspori, Nacrt zakona o spoljnoj službi i 

Strategiji za međunarodne odnose;  

6. Razno.  
 

1. Usvajanje dnevnog reda 
 

Predsednica je zaključila da je komisija usvojila dnevni red.  
 

2. Usvajanje zapisnika sa održanih sednica 25. februara, 6. i 7. marta, 5. i 12. aprila i 2. 

maja 2019. godine  
 

Predsednica je zaključila da je komisija usvojila zapisnike sa održanih sednica 25. februara, 6. 

i 7. marta, 5. i 12. aprila i 2. maja 2019. godine.  
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3. Pripreme o organizovanju javnog saslušanja za Nacrt zakona o Dijaspori 

 

Vjosa Osmani- Sadriu, je saopštila da je Nacrt zakona o dijaspori prošao u načelu, na 

plenarnoj sednici 20. maja 2019. godine i komisija, u svojstvu Funkcionalne komisije ima za 

obavezu da razmotri i da izmeni i dopuni nacrt zakona. Predsednica je predložila da se 

prvenstveno organizuje javna rasprava, i da nakon toga komisija, angažovanjem nekog 

eksperta, može da organizuje radionicu gde će se razmotriti svi predlozi. Ona je takođe 

predložila da se javna rasprava održi 18. juna 2019. godine, s početkom u 11:00 časova u zgradi 

skupštine. Predsednica, sem civilnog društva, tražila je da se pozove i poslanik Korab Sejdiu 

iz Komisije za zakonodavstvo, koji je radio na predlogu za izmenu Zakona o opštim izborima, 

što se tiče glasanja dijaspore. Dalje, dodala je da će se na javnu raspravu pozvati i ministar 

dijaspore ili neki predstavnik ministarstva.  

 

Evgjeni Thaçi- Dragusha, pošto se zakon veže kulturom i obrazovanjem, predlažem da se na 

javnu raspravu pozove i predsednik relevantne komisije skupštine.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, rekla je da se poziv za učešće na javnu raspravu može poslati i 

predstavnicima različitih udruženja i mrežama poslovanja u dijaspori.  

 

Nakon diskusija, predsednica je utvrdila da je komisija donela sledeći:  

 

Zaključak  

 

Javna rasprava o Nacrtu zakona br. 06/L-148 o Dijaspori, biće organizovana 18. juna 2019. 

godine s početkom u 11:00 časova, u zgradi Skupštine.  

 

4. Funkcionalizacija radnih grupa za nadgledanje sprovođenja zakona  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, je rekla da radna grupa koja nadzire zakona MIP-a nije imala nikakvu 

aktivnost i pozvala je da ova radna grupe ima više aktivnosti. Ona je obavestila da radna grupa 

treba da analizira dokumente koje imaju iz MIP-a, kao što su spiskovi konzula, spisak rotacije 

sa dokumentima koji su došli iz sindikata MIP-a, u vezi sa povredama koji oni pretendiraju da 

se čine ovom zakonodavstvu. Druga radna grupa je grupa koja nadgleda sprovođenje Zakona 

o dijaspori i Zakon o strateškim investicijama. Ona je obavestila da je ova grupa završila rad o 

nadgledanju Zakona o dijaspori i pozvala je da se nastavi sa nadgledanjem Zakona o strateškim 

investicijama. Dalje, dodala je da, što se tiče Zakona o strateškim investicijama, komisija je 

imala nekoliko izveštavanja međutim nije dobila dovoljne informacije što se tiče njegove 

primene.  

 

Evgjeni Thaçi- Dragusha, je obavestila da nije započet rad o nadgledanju Zakona o strateškim 

investicijama, jer je zamišljeno da se tokom ove godine skupštini pošalje novi Zakon o 

strateškim investicijama. Ona je saopštila da ministar MTI-a, tokom izveštavanja, rekao je da 

je Zakon veoma dobar i pošto su neki od članova radne grupe bili van zemlje, nije pozvala 

sastanak ove grupe.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, navela je da Zakon o strateškim investicijama ističe 2020. godine i da 

treba započeti pripreme za novi zakon. Ona je predložila da se radna grupa sastane i izradi 

strategiju aktivnosti, uključujući i nadgledanje rada KIESA, kao i posetu nekim opštinama, 

koje su model za uspostavljanje ekonomskih zona, kako bi se videlo kako su uspeli da privuku 

strateške investitore. 
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Evgjeni Thaçi- Dragusha, pitala je o mogućnostima angažovanja stručnjaka koji bi pomogao 

u oblasti strateških investicija. 

 

Vjosa Osmani- Sadriu, izrazila je mišljenje da treba angažovati stručnjaka za radnu grupu, 

koji će raditi i na pitanjima dijaspore, kao i na pitanjima strateških investicija. Još jedna radna 

grupa je predložena od strane poslanika Konjufca i imenovana je od strane komisije da vodi tu 

radnu grupu da izradi strategiju za 5 zemalja koje nisu nas priznale, ali ne znamo da li je bilo 

aktivnosti, ali u ime komisije Pozivam vas da što prije obavite aktivnost.  

 

Predsednica je najavila da je prošle godine komisija usvojila Strategiju o međunarodnih 

odnosa, koja bi trebala biti ažurirana i postala sveobuhvatnija u pogledu pitanja parlamentarne 

diplomatije. S tim u vezi, ona je najavila da će ga kontaktirati MIP da vidi gde su u procesu 

izrade vlastite strategije, koja ima poseban deo za priznavanje, deo članstva u organizacijama, 

jer ne možemo izgraditi strategiju priznanja koja se u potpunosti razlikuje od onoga što vlada 

ima. 

 

5. Angažovanje stručnjaka za Nacrt zakona o dijaspori, Nacrt zakona o spoljnoj službi i 

Strategija za međunarodne odnose 

 

Vjosa Osmani- Sadriu, saopštila je da je na listi stručnjaka odobrenih u prethodnim 

komisijama bilo oko 10 stručnjaka, a ako postoje predlozi da se neko skine sa ove liste, treba 

dati predloge od strane komisije. Dalje, ona je najavilo da smo u ovom mandatu predložili samo 

tri eksperta za različite oblasti koje pokrivaju. Takođe, predsednica je najavila da je za Nacrt 

zakona o spoljnoj službi, KDI donelo istraživanje i zatražila je da se kontaktira KDI da vidi 

njihovu spremnost ako su spremni da pruže dodatnu stručnost, pored predviđenog istraživanja, 

za ovaj nacrt zakona. Što se tiče Strategije međunarodnih odnosa, ona je rekala da angažman 

stručnjaka svakako treba da bude. 

 

Nakon diskusija, predsednica je konstatovala da je komisija donela sledeći:  

 

Zaključak  

 

Ovlašćuje se predsednica komisije, da kontaktira 3 stručnjaka iz liste stručnjaka, vezano za 

izradu Strategije za međunarodne odnose.  

 

 

6. Razno   

 

Vjosa Osmani- Sadriu, prema planu rada, najavila je da se očekuje da budu pozvani za 

izveštavanje zamenika premijera Envera Hoxha, u vezi sa Savetom Evrope, gđa. Dhurata 

Hoxha, u vezi sa liberalizacijom viza, g. Ekrem Mustafa, vezano za Interpol, g. Uran Ismaili, 

o članstvu u SOZ, g. Bedri Hamza, u vezi sa Carinskom organizacijom, g.Dardan Gashi i 

direktor KIESA. 

 

Doruntinë Maloku- Kastrati, predložila je da se pozove ministar MEI, gđa. Hoxha  da 

izveštava o liberalizaciji viznog režima i gde se Kosovo nalazi u odnosu na 5 zemalja EU koje 

nisu priznale Kosovo.  

 

Nakon diskusija, predsednica je konstatovala da komisija donosi sledeći:  
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Zaključak  

 

Za narednu sednicu komisije, da budu pozvani za izveštavanje, u vezi sa liberalizacijom viznog 

režima, gđa. Dhurata Hoxha  i da se nastavi sa, u zavisnosti od njihove spremnosti  g. Hodžaj, 

u vezi sa Savetom Evrope i g. Ismail o Svetskoj organizaciji zdravlja..  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, u vezi sa sastankom komisije sa MIP u vezi sa članstvom u Interpolu, 

rekala je da treba očekivati trenutak kada se potvrdi da će Kosovo biti na dnevnom redu. Ona 

je navela da će komisija posetiti Holandiju, gde će se fokusirati na liberalizaciju viznog režima. 

Ona je takođe saopštila da je komisija dobila poziv od kolege iz crnogorskog parlamenta da 

održi zvaničnu posetu početkom jula. Predsednica je takođe saopštila da imamo zahtev 

italijanskog senatora Licherija, predsednika Odbora za evropske poslove, da zajedno sa 

Komisijom koju vodi, poseti Kosovo krajem juna ili u prvoj nedelji jula  da bi bili direktno 

informisani o dešavanjima na Kosovu.   

 

 

 

 

Sednica je završena u 13.35 časova.  

Predsednica Komisije, 

 

__________________ 

Vjosa Osmani-Sadriu 

Pripremilo: 

Pomoćno osoblje komisije. 

 

 

 

 

 


